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В статье рассматриваются некоторые вопросы влияния Европейской конвенции о 
защите прав и основных свобод на формирование производства о компенсации в ар-
битражном процессе. Зарубежные нормативно-правовые акты играют важную роль в 
механизме защиты прав человека и гражданина, в том числе и при производстве судеб-
ного разбирательства о нарушении прав граждан на рассмотрение дела в разумный срок. 
В арбитражном российском законодательстве на сегодняшний день сложилась обшир-
ная практика рассмотрения дел с применением европейских судебных актов. Следует 
отметить, что в настоящий период складывается положительная практика обращений в 
European Court of Human Rights.
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The article examines some issues of the impact of the European Convention for the Protection of 

Rights and Fundamental Freedoms on the formation of compensation proceedings in the arbitration 

process. Foreign normative legal acts play an important role in the mechanism for protecting human 

and civil rights, including in the production of court proceedings on violation of the rights of citizens 

to consider a case within a reasonable time. In the Russian arbitration legislation today there is an 

extensive practice of considering cases with the use of European judicial acts. It should be noted that 

at the present time there is a positive practice and appeals to the European Court of Human Rights are 

becoming much less frequent.
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